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§ 166 Dnr 2023-000309 614 

Betänkande gällande SOU 2023:31 Framtidens 
yrkeshögskola - stabil, effektiv och hållbar  (KS Dnr 
2023:438). 

 

Sammanfattning  

Regeringskansliet har till Ronneby kommun skickat en remiss som de önskar 

att vi yttrar oss över. Det är SOU 2023:31 Framtidens yrkeshögskola – stabil, 

effektiv och hållbar. 

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till de förslag som lyfts i 

utredningen. I uppdraget skall utredarna lämna förslag på: 

 

• hur ett gemensamt system för ansökan till yrkeshögskolan kan utformas,  

• föreslå hur ett förstärkt system för studiedokumentation för 

yrkeshögskolan och konst- och kulturutbildningar bör utformas och 

införas, 

• föreslå på vilka grunder en utbildningsinriktning inom yrkeshögskolan 

ska kunna ha längre varaktighet och föreslå vilka utbildningsinriktningar 

som bör ingå i ett mer stadigvarande utbud,  

• föreslå hur möjligheten till progression i yrkeshögskolesystemet kan öka 

genom att utbildningar kan bygga på annan eftergymnasial utbildning 

eller motsvarande kunskaper bör utformas, och  

• föreslå hur yrkeshögskolan i högre grad kan bidra med kompetens för 

klimatomställning och ta ställning till om utbildning för 

klimatomställning på något sätt bör kunna prioriteras. 

 

Det är positivt att de konstaterar följande i sitt förslag: 

 

Arbetsmarknadens behov ska även fortsatt styra yrkeshögskolan. 

Tillit till yrkeshögskolan skall vara hög. 

Spelreglerna skall vara tydliga – det ska vara lätt att göra rätt. 



 

Utbildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

2(3) 
2023-10-19  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 

Bedömning 

I utredningen lyfter man ett antal områden som man ser bör förändras för att 

möta framtida behov. Man konstaterar att yrkeshögskolan växer och att den 

är väl riggad för snabbt uppkomna behov men att staten behöver ta större 

ansvar. Dock skriver man att yrkeshögskolan särart skall bevaras och att det 

måste finnas en stor tillit och inte landa i detaljstyrning. Det ser vi som 

positivt. Bland annat lyfter man att man gärna ser ett mer centraliserat 

system för ansökan till olika utbildningar. Detta är nu decentraliserat och ett 

mer centraliserat system skulle kunna medföra större rättssäkerhet, bättre 

administration och bättre planeringsförutsättningar. Därtill föreslår man att 

man tittar vidare på ett gemensamt studiedokumentationssystem, likt LADOK som 

finns på universitet och högskolor. Detta är också något som vi ser som positivt.  

 

Vikten av att utbildningarna skall bygga på arbetsmarknadens behov poängteras och 

därmed bör inte utbildningar permanentas. Det försvårar såklart 

planeringsförutsättningarna och hållbarheten för små anordnare, som Ronneby. 

Dock lyfter man att man då bör förenkla ansökningsprocessen och möjliggöra för 

sökande att ansöka om fler utbildningar samtidigt. Vilket då kan motverka den 

flexibilitet som man måste ha med sig om man ska ställa om snabbt.  

 

Vikten av att förtydliga vem som är utbildningsanordnare lyfts och man önskar att 

det förs in i lag liksom vem/vilka som medverkar i anordnandet av utbildningen 

samt vilka uppgifter ledningsgruppen ska ha. 

 

Man avråder regeringen att göra en överföring från gymnasieskolan till 

yrkeshögskolan av vidareutbildning motsvarande ett fjärde tekniskt år. Man 

konstaterar att målgrupperna skiljer sig för mycket åt och medför stor 

osäkerhet avseende utfall.  

 

Förslagen förväntas bidra till bättre förutsättningar för alla som verkar inom 

yrkeshögskolan och förtydligar yrkeshögskolans roll. Förslagen innebär även 

ökade möjligheter till progression och ytterst till en bättre fungerande 

kompetensförsörjning. Flera av förslagen medför ökade kostnader för staten 

då det handlar om att öka antalet utbildningsplatser, stärka upp delar som till 

exempel förbättrade systemstöd och ökad rättssäkerhet i processer. Samtidigt 

innebär förslagen viss möjlighet till effektiviseringar och bättre nyttjande av 

statsbidraget för yrkeshögskoleutbildning.   

 

Förslag till beslut 

Föreslås att utbildningsnämnden förslår kommunstyrelsen ställa sig bakom   

nedanstående förslag till yttrande och anta det som sitt remissvar till 

Regeringskansliet. 
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Utbildningsförvaltningen ställer sig i stort positiv till de förslag som lyfts i 

utredningen. Bedömningen är att förslagen förväntas bidra till bättre 

förutsättningar för alla som verkar inom yrkeshögskolan och förtydligar 

yrkeshögskolans roll. Detta innebär troligen ökade möjligheter till 

progression och ytterst till en bättre fungerande kompetensförsörjning. 

   

Deltar i debatten 

Ordföranden Lars-Olof Wretling (L), tjänstgörande ersättaren Staffan 

Stranne (S). 

 

Yrkanden 

Tjänstgörande ersättaren Staffan Stranne (S) yrkar att beslutsformuleringen 

justeras till att ”Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till de förslag 

som lyfts…” samt att ordet ”troligen” stryks i den sista meningen. 

     

Propositionsordning 

Ordförande Lars-Olof Wretling (L) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att utbildningsnämnden bifaller detsamma. 

      

Beslut 

 

Utbildningsnämnden beslutar att förslå kommunstyrelsen ställa sig bakom 

nedanstående förslag till yttrande och anta det som sitt remissvar till 

Regeringskansliet. 

Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till de förslag som lyfts i 

utredningen. Bedömningen är att förslagen förväntas bidra till bättre 

förutsättningar för alla som verkar inom yrkeshögskolan och förtydligar 

yrkeshögskolans roll. Detta innebär ökade möjligheter till progression och 

ytterst till en bättre fungerande kompetensförsörjning. 

________________ 

 

 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

Tobias Ekblad, Fch/Skolchef     


